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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem érzékelik a fenyegető tanárhiány 
veszélyét?" 

A középfokú végzettséggel rendelkező szakmunkások bérminimuma utolérte a kezdő tanári fizetést,
de mielőtt kiforgatnák a szavaimat, gyorsan megjegyzem: a bérek növelése szükséges lépés, hiszen 
hovatovább tarthatatlan, hogy az EU sereghajtói vagyunk! Tehát a minimálbér és a garantált 
bérminimum emelése feltétlenül támogatandó lépés. Nyilván a hivatástudat legyen az, ami a tanári 
pályára vonzza a fiatalokat, de ha el akarjuk kerülni az álszent mellébeszélést, akkor be kell látni, 
hogy a pedagógusbérek komoly motivációs- és szelekciós eszközként, illetve presztízstényezőként 
működnek. A tanárképzés során bekövetkező lemorzsolódás, a korai pályaelhagyás, a hamarosan 
bekövetkező nyugdíjbumm miatt pár éven belül országszerte komoly gond lesz a pedagógushiány. 
Ehhez kapcsolódva kérdezem:
1. 2019. január 1-jétől 195 ezer forint a szakmunkás bérminimum, míg a pályakezdő pedagógusoké 
is ugyanennyi. Miért gondolják, hogy ez motiváló erő és csökkenti a tanárhiányt?
2. Miért nem igazítják ismét a minimálbérhez a pedagógus béreket, s miért vesznek el – a mostani 
szabályozásnak betudhatóan - nagy átlagban havi nettó 60.000 Ft-ot egy egyetemi diplomával 
rendelkező, több éve a pályán lévő tanártól?


